
LECŢIA 48 
 
1. A păcătuit Isus vreodată? 
-Nu. 
-Isus a ascultat fiecare poruncă a lui Dumnezeu şi El nu a păcătuit. 
 
2. De ce a ascultat Isus fiecare poruncă a lui Dumnezeu şi nu a păcătuit? 
-Pentru că Isus nu era născut în păcat. 
 
3. De ce Isus nu era născut în păcat? 
-Pentru că Isus nu avea sămânţa omenească a unui tată. 
-Pentru că Isus nu avea sămânţa omenească a unei mame. 
-Pentru că Isus era Dumnezeu. 
 
4. Mai este cineva fără păcat, ca Isus? 
-Nu. 
-Toţi ceilalţi oameni au fost născuţi în păcat. 
 
5. Ce făcea Isus când  Iosif şi Maria L-au găsit în templu? 
-Isus îi asculta pe învăţători vorbind din Cuvântul lui Dumnezeu şi le punea 
întrebări. 
-Isus îi şi învăţa pe învăţători, Cuvântul lui Dumnezeu. 
 
6. Cum de ştia Isus Cuvântul lui Dumnezeu, când El  avea numai 
doisprezece ani? 
-Pentru că Isus era Dumnezeu. 
 
7. Când Maria L-a întrebat pe Isus, ce i-a răspuns Isus? 
-Isus i-a răspuns: “Nu ştiaţi că trebuie să fiu în casa Tatălui Meu?” 
 
8. Ce a vrut să spună Isus cu aceasta?                                                                         
-Isus a vrut să spună că El făcea voia lui Dumnezeu Tatăl. 

9. A ascultat Isus în copilărie, totdeauna de Iosif şi Maria? 
-Da. 
 
10. Deşi Isus arăta ca ceilalţi copii, în ce era Isus totuşi diferit?  
-Isus era Dumnezeu. 
-Isus era Dumnezeu deplin şi om deplin. 
 



-Dumnezeu le-a dat lui Zaharia şi Elisabetei un fiu, numit Ioan. 
-Fiul lui Zaharia şi al Elisabetei a fost numit Ioan Botezătorul. 
-Dumnezeu l-a trimis pe Ioan ca să pregătească inimile iudeilor. 
 
-Pentru cine pregătea Ioan Botezătorul inimile iudeilor? 
-Pentru Isus Mântuitorul? 
 
-Cum a pregătit Ioan Botezătorul  inimile iudeilor? 
-Învăţându-i Cuvântul lui Dumnezeu. 
 
-Dumnezeu l-a ales pe Ioan Botezătorul ca să-i înveţe pe evrei. 
-Iată ce îi învăţa Ioan Botezătorul: 

 
Haideţi să citim Matei 3:1-2  

 
1-În vremea aceea a venit Ioan Botezătorul şi propovăduia în pustiul Iudeii.  

2-El zicea: "Pocăiţi-vă, căci Împărăţia cerurilor este aproape."  

-Ce îi învăţa Ioan Botezătorul pe iudei? 
-Ioan Botezătorul îi învăţa pe iudei că ei trebuie să se pocăiască. 
 
-Ce înseamnă că “trebuie să se pocăiască”?                                                                       
-În primul rând, să ne pocăim înseamnă să ne schimbăm gândurile noastre 
despre Dumnezeu. 
 
-De ce vrea Dumnezeu să ne schimbăm gândurile noastre despre 
Dumnezeu? 
-Pentru că noi ne gândim că putem să ne apropiem de Dumnezeu pe calea 
noastră. 
 
-Putem noi să ne apropiem de Dumnezeu  pe calea noastră? 
-Nu. 
 
-Dumnezeu este sfânt şi noi ne putem apropia de Dumnezeu numai pe 
calea lui Dumnezeu. 
- Să ne pocăim, înseamnă să ne schimbăm gândurile noastre despre 
Dumnezeu, pentru că Dumnezeu este sfânt şi noi putem să ne apropiem 
de Dumnezeu numai pe calea lui Dumnezeu.     
 



-În al doilea rând, mai înseamnă să ne schimbăm gândurile noastre despre 
noi. 
 
-De ce vrea Dumnezeu ca noi să ne schimbăm gândurile noastre despre 
noi? 
-Pentru că noi credem că noi nu am păcătuit împotriva lui Dumnezeu. 
 
-Am păcătuit noi împotriva lui Dumnezeu? 
-Da. 
-Toţi oamenii au păcătuit împotriva lui Dumnezeu. 
-Toţi oamenii s-au născut în păcat. 

-Să ne pocăim înseamnă să ne schimbăm gândurile noastre cu privire la 
noi, pentru că noi toţi am păcătuit împotriva lui Dumnezeu. 

-În al trilea rând, să ne pocăim înseamnă să ne schimbăm gândurile 
noastre cu privire la păcat. 
 
-De ce vrea Dumnezeu să ne schimbăm gândurile cu privire la păcat? 
-Pentru că noi credem că Dumnezeu nu va pedepsi păcatul nostru. 
 
-Pedepseşte Dumnezeu păcatul în întregime? 
-Da. 
 
-Dumnezeu va pedepsi păcatul nostru în întregime cu moartea veşnică. 
 
-Să ne pocăim înseamnă să ne schimbăm gândurile noastre cu privire la 
păcat, pentru că Dumnezeu va pedepsi păcatul în întregime cu moartea 
veşnică. 
 
-Ioan Botezătoruil i-a învăţat pe iudei că trebuie să se pocăiască. 
-Iată ce a spus profetul Isaia despre Ioan Botezătorul: 

 
Haideţi să citim Matei 3:3 

 
3-Ioan acesta este acela care fusese vestit prin prorocul Isaia, când zice: 
"Iată glasul celui ce strigă în pustie: "Pregătiţi calea Domnului, neteziţi-I 
cărările." 
 



-Profetul Isaia a spus că Ioan Botezătorul va fi acela care va pregăti inimile 
iudeilor pentru venirea Mântuitorului. 
 
-Deşi Ioan Botezătorul era profetul lui Dumnezeu, el era foarte sărac. 

 
Haideţi să citim Matei 3:4  

 
4-Ioan purta o haina de păr de cămilă, şi la mijloc era încins cu un brâu de 
curea. El se hrănea cu lăcuste şi miere sălbatică. 

-Hainele lui Ioan Botezătorul erau făcute din păr de cămilă. 
-El mânca lăcuste şi miere sălbatică. 
 
-Unii oameni cred că Dumnezeu le va da mai mulţi bani dacă cred în 
Dumnezeu. 
-Dar Dumnezeu nu a promis nimănui că îi va da mulţi bani. 
 
-Pentru că Ioan Botezătorul învăţa pe oameni despre Dumnezeu, mulţi 
iudei au venit să îl asculte. 

 
Haideţi să citim Matei 3:5-6 

 
5-Locuitorii din Ierusalim, din toată Iudeea şi din toate împrejurimile 
Iordanului au început să iasă la el;  

6-şi, mărturisindu-şi păcatele, erau botezaţi de el în râul Iordan.  

-Mulţi iudei  au crezut mesajul lui Dumnezeu vestit prin Ioan Botezătorul. 
-Aceşti iudei  s-au pocăit şi s-au rugat lui Dumnezeu să-i salveze. 
 
-Pentru că aceşti iudei s-au pocăit şi I-au cerut lui Dumnezeu să-i salveze. 
Ioan Botezătorul i-a botezat. 
 
-Ce este botezul? 
-Botezul este scufundarea oamenilor sub apă şi  apoi, scoaterea lor din 
apă imediat. 
 
-Ce înseamnă botezul? 
-Botezul este un semn că te-ai pocăit  şi crezi că numai Dumnezeu te 
poate salva. 



-A putut botezul să-i salveze pe iudei  de sub puterea păcatului, a morţii şi 
a lui Satana?                                                                                                               
-Nu. 

-De ce nu a putut botezul să-i salveze pe iudei  de sub puterea păcatului, a 
morţii şi a lui Satana?                                                                                       
-Pentru că scufundarea oamenilor sub apă nu-i poate mântui.                                                                                         

-Poate botezul să salveze pe cineva de sub puterea păcatului, a morţii şi a 
lui Satana?                                                                                                                  
-Nu. 

-Botezeul nu poate să ne salveze de păcat. 
-Botezul nu poate să ne spele păcatele noastre. 
-Botezul nu poate plăti pentru păcatele noastre. 
 
-Cine este Singurul care putea să-i salveze pe iudei de sub puterea 
păcatului, a morţii şi a lui Satana? 
-Isus Mântuitorul. 
 
-Botezul este doar un semn că te-ai pocăit şi crezi că numai Dumnezeu te 
poate mântui. 
 
-Mulţi farisei şi saduchei au venit şi ei să îl asculte pe Ioan Botezătorul. 
 
-Ce le-a spus Ioan Botezătorul fariseilor şi saducheilor? 

 
Haideţi să citim Matei 3:7 

 
7-Dar când a văzut pe mulţi din farisei şi din saduchei că vin să primească 
botezul lui, le-a zis: "Pui de năpârci, cine v-a învăţat să fugiţi de mânia 
viitoare? 

-Ioan Botezătorul i-a numit pe farisei şi pe saduchei, pui de şerpi. 
 
-De ce i-a numit Ioan Botezătorul pe farisei şi pe saduchei, pui de şerpi? 
-Pentru că fariseii şi saducheii erau foarte mândri. 
-Pentru că fariseii şi saducheii au refuzat să se pocăiască. 
-Cuvintele lui Ioan Botezătorul erau foarte puternice pentru farisei şi 
saduchei. 



 
-Aceasta pentru că fariseii şi saducheii erau foarte mândri şi refuzau să se 
pocăiască. 
 
-Îi va salva Dumnezeu pe cei care sunt mândri şi refuză să se pocăiască? 
-Dumnezeu îi va salva numai pe aceia care nu sunt mândri şi se pocăiasc. 
 
-Ce le-a mai zis Ioan Botezătorul fariseilor şi saducheilor? 

 
Haideţi să citim Matei 3:8 

 
8-Faceţi, dar, roade vrednice de pocăinţa voastră. 
 
-Fariseii şi saducheii credeau că Dumnezeu este mulţumit de ei. 
 
-De ce credeau fariseii şi saducheii că Dumnezeu este mulţumit de ei? 
-Pentru că ei credeau că munca lor Îl va forţa pe Dumnezeu să fie mulţumit 
de ei.                                                                                                                                    
 
-Poate vreo muncă pe care o facem noi să-L forţeze pe Dumnezeu să fie 
mulţumit de noi?                                                                                                           
-Nu. 
 
-Care este singura lucrare care I-ar face plăcere lui Dumnezeu? 
-Să ne pocăim de păcatele noastre. 
 
-Pentru toţi oamenii, singura lucrare care I-ar face plăcere lui Dumnezeu, 
este să ne pocăim de păcatele noastre. 
 
-De ce mai credeau fariseii şi saducheii că Dumnezeu este mulţumit de ei? 
-Fariseii şi saducheii se gândeau, de asemenea, că Dumnezeu era 
mulţumit de ei pentru că ei erau urmaşi ai lui Avraam. 
 
-Ce le-a spus atunci Ioan Botezătorul? 

 
Haideţi să citim Matei 3:9 

 
9- Şi să nu credeti că puteţi zice în voi înşivă: "Avem ca tată pe Avraam!" 
Căci vă spun ca Dumnezeu din pietrele acestea poate să ridice fii lui 
Avraam. 



-Ioan Botezătorul le-a spus fariseilor şi saducheilor că deşi aceştia erau 
urmaşi ai lui Avraam, aceasta nu-L obligă pe Dumnezeu să fie mulţumit de 
ei. 
 
-Ne face oare plăcuţi lui Dumnezeu faptul că suntem urmaşii cuiva? 
-Nu. 
 
-Dumnezeu a spus că El poate să ridice urmaşi lui Avraam din pietre, dacă 
vrea El. 

-Ce altceva a mai spus Dumnezeu fariseilor şi saducheilor?                            

Haideţi să citim Matei 3:10  

10-Iată că securea a şi fost înfiptă la rădăcina pomilor: deci orice pom, care 
nu face rod bun, va fi tăiat şi aruncat în foc. 
 
-Ce a spus Ioan Botezătorul despre toţi cei care sunt mândri şi refuză să se 
pocăiască? 
 
-Că Dumnezeu îi va tăia de la rădăcină ca pe un pom cu roade rele şi-i va 
arunca în iazul cu foc veşnic, adică în iad. 
 
-Iată o ilustrare: 
 
-Dacă noi tăiam fructele unui pom care nu face roade bune, pomul va da 
după aceea roade bune? 
-Nu. 
-Pomul va da întotdeauna roade rele. 
 
-Dacă tăiem ramurile unui pom cu roade rele, vor creşte oare ramuri care 
să dea roade bune? 
-Nu. 
-Pomul va da întotdeauna ramuri care vor face roade rele. 
 
-Noi toţi suntem ca un pom care dă roade rele. 
-Noi nu putem să facem nimic ca să ne facem mai buni. 
 
-Dacă suntem mândri şi refuzăm să ne pocăim, Dumnezeu ne va tăia ca pe 
un pom rău şi ne va arunca în iazul cu foc veşnic, adică in iad. 



- Apoi, Ioan Botezătorul le-a vorbit despre Isus.                                                

Haideţi să citim Matei 3:11 

11-Cât despre mine, eu vă botez cu apă, spre pocăinţa; dar Cel ce vine 
după mine este mai puternic decât  mine, şi eu nu sunt vrednic să-I duc 
încălţămintea. El vă va boteza cu Duhul Sfânt şi cu foc. 
 
-Pe când Ioan Botezătorul îi boteza pe oameni cu apă, el a spus că Isus îi 
va boteza pe oameni cu Dumnezeu Duhul Sfânt. 
-Ioan Botezătorul a spus că Isus este atât de sfânt, încât Ioan nu era 
vrednic să-I lege cureaua încălţămintelor lui Isus. 
 
-Ce a mai spus Ioan despre Isus? 

 
Haideţi să citim Matei 3:12 

 
12-Acela Îşi are lopata în mână, Îşi va curăţa cu desăvârşire aria şi Îşi va 
strânge grâul în grânar; dar pleava o va arde într-un foc care nu se stinge." 
 
-Ioan a mai spus că cei care refuză să se pocăiască sunt ca pleava de la 
grâu. 
 
-Pentru ce este bună pleava? 
-Pentru nimic. 
-Este bună doar să fie aruncată în foc. 
 
-Ioan Botezătorul a spus că Isus va arde ca pleava în iazul cu foc veşnic, 
pe cei mândri care refuză să se pocăiască. 
 
-Într-o zi, Isus a venit să fie botezat de Ioan Botezătorul.                                 

Haideţi să citim Matei 3:13-15 

13-Atunci a venit Isus din Galileea la Iordan, la Ioan, ca să fie botezat de el.  

14-Dar Ioan căuta să-L oprească. "Eu", zicea el, "am trebuinţă să fiu 
botezat de Tine, şi Tu vii la mine?"  

15-Drept răspuns, Isus i-a zis: "Lasă-Mă acum, căci aşa se cade să 
împlinim tot ce trebuie împlinit." Atunci Ioan L-a lăsat.  



-S-a botezat Isus pentru că El S-a pocăit? 
-Nu. 
 
-Avea Isus nevoie să se pocăiască? 
-Nu. 
 
-De ce nu avea Isus nevoie să se pocăiască? 
-Pentru că Isus nu a păcătuit niciodată. 
 
-De ce S-a botezat Isus? 
-Pentru că Isus a vrut să arate că El era Mântuitorul şi neprihănirea lui 
Dumnezeu. 
 
-Pentru că El a vrut să arate că învăţătura lui Ioan era de la Dumnezeu. 
-Pentru că Isus a vrut să dea un bun exemplu oamenilor. 
-Pentru că Isus a vrut să asculte de Dumnezeu în toate lucrurile. 
 
-Isus era Dumnezeu deplin. 
-Dar El a vrut să arate oamenilor că ascultă de Dumnezeu Tatăl în toate 
lucrurile. 

-Cine L-a călăuzit pe Isus în timp ce El era pe pământ?                                               
-Dumnezeu Duhul Sfânt. 

-Ce s-a întâmplat cănd Isus a fost botezat? 
 

Haideţi să citim Matei 3:16-17 
 

16-De îndată ce a fost botezat, Isus a ieşit afară din apă. Şi în clipa aceea, 
cerurile s-au deschis, şi a văzut pe Duhul lui Dumnezeu coborându-Se în 
chip de porumbel şi venind peste El.  

17-Şi din ceruri s-a auzit un glas care zicea: "Acesta este Fiul Meu 
preaiubit în care Îmi găsesc plăcerea."  

-Dumnezeu Tatăl a vorbit din ceruri. 
-Dumnezeu Tatăl L-a numit pe Isus, Fiul Său. 
 
-Cum era Isus, Fiul lui Dumnezeu Tatăl? 
-Pentru că Isus era Dumnezeu, care a părăsit cerul, ca să facă voia lui 
Dumnezeu Tatăl. 



-Ce a spus Dumnezeu Tatăl când a fost botezat Isus? 
-Dumnezeu Tatăl a spus că Isus este Fiul Său în care El Îşi găseşte toată 
plăcerea. 
 
-Mai târziu, Ioan Botezătorul L-a văzut din nou pe Isus. 
-Iată cum L-a numit Ioan Botezătorul pe Isus: 

 
Haideţi să citim Ioan 1:29                                                                                            

 
29-A doua zi, Ioan a văzut pe Isus venind la el şi a zis: "Iată Mielul lui 
Dumnezeu care ridică păcatul lumii! 
 
-Ioan Botezătorul L-a numit pe Isus Mielul lui Dumnezeu. 
 
-De ce L-a numit  Ioan Botezătorul pe Isus,  Mielul lui Dumnezeu? 
-Aşa după cum Dumnezeu îi dăduse lui Avraam o oaie ca să moară în locul 
lui Isaac, tot aşa Dumnezeu avea să-L dea pe Isus ca să moară pentru toţi 
oamenii. 

- Aşa după cum  mielul a murit şi sângele lui i-a  salvat  pe israeliţi în Egipt, 
tot aşa Dumnezeu avea să-L dea pe Isus şi sângele Lui să-i salveze pe 
oameni. 


